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1. EKK 2024 tegevuskava 

I EIA 

1) EIA 2026 sisulise töö käivitamine.  

21.11.2023 toimunud EIA koosloomeüritus PRG-s läks hästi, osalesid ka kõik nk liikmed. 

Nii pea kui laekub HTM leping EIA rahastusele, kuulutame välja peatoimetaja konkrussi 

(jaanuari teine pool). Plaan on märtsis jõuda lepingusse peatoimetajaga. Seejärel saab 

meeskond paika. Aasta lõpus peaksid olemas olema esmased artiklite mustandid. 

HTM-ga on lepingu sõlmimine lõpujärgus (ministeeriumisisesel kooskõlastusringil). Tuleb 

ikkagi aastapõhine leping, kuigi taotlusesse panime selgelt kirja, et see on 3-aastane projekt. 

Püüame saada koostöö kokkuleppe kirja HTM-ga, mis vähendaks EIA rahastuse katkemise 

riski.  

Peatoimetajaga sõlmime ikkagi 3-aastase lepingu, sellega võtab EKK teatava riski, aga see on 

nõukogu arvates aktsepteeritav. 

Lepinguprojekt sisaldab ka administreerimistasu, mis on positiivne. 

EIA 2026 eelarve kokku on 323 000 eurot. 

NK küsimus: kuidas tagame projekti järelevalve? Peatoimetaja esitab aja- ja tegevuskava, 

planeerime nõukoguga regulaarsed kohtumised, kus peatoimetaja annab protsessi kohta aru.  

 

2) Jätkub ka vaimse tervise EIA järeltegevused (märts-aprill 2024).  

„Vaimne tervis algab siit“ koostöötuur sotsiaalministeeriumiga on läinud väga hästi. Üks 

regionaalne kohtumine ja tuuri kokkuvõtted jäävad 2024. aastasse. Tuur toon kokku eri 

valdkondade spetsialist, ka vallajuhid –seltskond, kes muidu tihit ei kohtu saavad koos vaimset 

tervist soodustava keskkonna kujundamise peale mõelda ja leida kogukondlike lahendusi.  

Tagasiside VPK-lt: ka presidendile sissetulevates nn aastalõpu küsimustes on vaimne tervis 

tugevalt sees. 

 

II demokraatia 

1) Rahvaalgatus.ee  



• EKK ja Sitra võrdlev raport kahe riigi kollektiivsete pöördumiste protsessi kohta.  

Koostöö sai alguse septembris 2023 ühise blogipostituse mõttest. 

Tänaseks on raport juba 50 lk väga tiheda sisuga inglise keelset teksti. Raporti kokku kirjutaja 

on väline ekspert ja analüütik Maarja Olesk (PhD). Meie hakkame kommunikeerima 

põhisõnumeid ja ettepanekuid. Nii akadeemiline raport on esimene omataoline, mis aitab RA 

mõju hinnata. Kahe riigi võrdlemine on mõlemale poolele inspireeriv. Saab võrrelda 

seadusandlust, kuidas toimub menetlus parlamendis, statistika, mõju, st kuidas mõtestatakse 

tulemust jne.  

Tegelikult tahaksime, et ka eesti teadlased uuriksid RA mõju ja rolli demokraatia arendamisel. 

2023. aastal alustasime teadlastega kohtumis (virtuaalsed kohvihommikud), sellega ka jätkame 

2024. aastal 

• NB! Vaja uurida, kuidas toimub teiste riigiasutuste digiallkirjade rahastamine – kas me 

ei saaks samasse lepingusse oma RA-ga? 

• Algatuste kvaliteedi tõstmine, aga ka menetluste kval tõstmine (eriti KOV). Mida saab 

EKK teha. Vt esitatud materjalidest.  

• NB! Peame mõtlema, kuidas EKK võrgustikku rakendada RA-d 

kasutama/propageerima. 

• Vaja kohtuda Riigisekretäriga (ja RK inimestega), kellega viimati kohtudes jäi 

kokkulepe 2024. aasta alguses hakata kaardistama reaalseid samme tulevase KOOS -

loome keskkonnaga liidestumiseks. Kuigi see on x aastate pärast, on meil vaja seni 

hoida RA.ee-d ülal ja seda turvateadlikult arendada. See maksab. Arvestame sellega, et 

RA peab vastu pidama vähemalt 5 aastat.  

• Tänu RK poolt antud sihtotstrabelisele toetusele RA.ee ülalpidamiseks 2024. aastal, 

saame jätkata 4-liikmelise meeskonnaga.  

• Rahvusvah.tööd teeme minimaalselt, niipalju kui jakasame, väga valime, kus osaleda. 

Ühisprojektides püüame osaleda, nendel on tavaliselt ka korralik rahastus. 

2) Kodanikuharidus - noored 

• HTM-le tegime noorte-teemalise taotluse, sest see, mida juba teeme, täidab nende 

noorte arengukava eesmärke. Koolide kaasava eelarve programmiga edasiminekuks ja 

arenduseks teeme uue projekti ERASMUS + vooru.  Lisaks oleme ühistaotluses ka 
rahvusvahelises CERV projektis. Mõlemad tulemused peaksid saabuma suvi-sügis 
2024.  NB! Palume jälgida, et võimaluse korral oleks ka mingi osa admin.kuludest 

projekti sisse kirjutatud.  

• EKK ülesanne noortesuunal on võimestada org-de tegevust, mitte ise nende eest neid 

tegevusi teha. Meie saame pakkuda tööriistu (nt demokraati töövihik jm). 

• ELVL on uus partner, kellega rääkida nii KOV-suunal üldiselt kui ka noorte teemal. 

Samuti Noorteühenduste Liit (noorte volikogude töö arendamine).  

• Kersti Kaljulaidi Fond on samuti tegelemas noorte-teemaga, tunnevad huvi, millega 

tegeleme, kuidas vastastikku kasulikud olla, siin ei ole konkurentsi.  

• Dialoogi ja arutelukultuuriteema: KOV-dega see programm praegu lõpeb, üks kursus 

tuleb veel, aga see on alles 2025. Seda rahastab SiM. Meil on toimiv koolitusprogramm, 

küsimus on, kes võiks olla tellija. Huvi on tuntud ka selle koolituse lühivariandi vastu 

(nt Tallinn), mõne jaoks on 5-päeva liiga pikk. Tegeleme sellega. Ida-Viru teemal on 

Narvaga side, võiks uurida Integratsiooni SA võimalusi, kas sobiksime mõnda nende 

programmi. Vbolla ka eriesindaja. Ivan Sergejeviga võib ka rääkida. Ülar on valmis 

erinevate inimestega suhtlema Narva ja Ida-Viru teemal. 

Otsustati:  

1.1 Kinnitada EKK 2024.a tegevuskava (lisatud).  

 



2. EKK 2024. eelarve 

Nõukogu tutvus 2024. eelarve projektiga.  

 

Otsustati:  

2.1 Kinnitada EKK 2024.a eelarve (lisatud).  

 

3. Nõukogu liikmetest 

Nõukogu on arutanud võimalikke liikmekandidaate, küsides ka VPK arvamust. Läbirääkimisi 

on peetud mitme kandidaadiga ja on ka äraütlemisi (põhjuseks toodi ajapuudus).  

Nõusoleku on andnud Martin Villig (teda näeme ettevõtjate ja haridusvaldkonna esindajana, on 

osalenud programmeerimiskooli kood/Jõhvi asutamisel) ning Indrek Lillemägi (PERG direktor 

ja haridusteemadel aktiivne kaasarääkija). 

Otsustati:  

3.1 Esitada presidendile ettepanek nimetada EKK nõukogu liikmeteks Martin Villig 

ning Indrek Lillemägi. 

 

4. Muud teemad 

EIA peatoimetaja konkurss on kavas välja kuulutada jaanuari teises pooles ning teha valik 

märtsis. Nõukogu järgmine koosolek tuleks seega planeerida märtsi ja ühendada see 

peatoimetaja valikuprotsessi ning 2023. maj.aasta aruande kinnitamisega. 

Otsustati:  

4.1 võtta esitatud info teadmiseks  

 

Nõukogu protokoll on allkirjastatud digitaalselt. 

Kaie Karniol                                                              Külli Taro     

Ott Oja       Ülar Mark   

Arko Olesk       Andres Kütt 


